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SVENSKA LUNDEHUNDSÄLLSKAPET – PROTOKOLL DIGITALT 
ÅRSMÖTE SÖNDAG 24 APRIL 2024 

 

§ 1. Mötets öppnande 
Styrelsens ordförande Carina Jansson hälsade de närvarande varmt välkomna och 
förklarade mötet öppnat. 

  
§ 2. Fastställande av röstlängd 

Anmälda medlemmar ropades upp. 24 medlemmar närvarande. Röstlängden justerades till 
24 röstberättigade. 

 
§ 3. Val av mötesordförande 

Valberedningens sammankallande, Claes Eklund, presenterade valberedningens förslag på 
mötesordförande för årsmötet, Monica Ekman.  
Årsmötet beslutade att välja Monica Ekman till ordförande för årsmötet.  
 

§ 4. Styrelsens anmälan om protokollförare 
Anmäldes att styrelsen utsett Peter Wittzell till protokollförare under årsmötet. 

 
§ 5. Val av två justerare tillika rösträknare, som tillsammans med mötesordföranden ska 

justera protokollet 
Årsmötet beslutade att utse Cecilia Obitz och Annika Ågren till justerare. 

 
§ 6. Beslut om närvaro- och yttranderätt förutom av personer enligt § 7 Medlemsmöte 

Moment 2 i normalstadgarna 
Årsmötet beslutade om närvaro- och yttranderätt för Monica Ekman. 

 
§ 7. Fråga om årsmötet har blivit stadgeenligt utlyst 

Datum för årsmötet hade annonserats på föreningens hemsida och via mail till alla 
medlemmar 30 jan vilket är enligt klubbens stadgar. 
Årsmötet beslutade att förklara årsmötet stadgeenligt utlyst. 

 
§ 8. Fastställande av dagordningen 

Årsmötet beslutade att fastställa förelagda dagordning efter korrigering av punkt 17 till: 
”Beslut om omedelbar justering av punkterna 14-16”. 

  
§ 9 Styrelsens årsredovisning, balans- och resultaträkning, redogörelse för arbetet med 

avelsfrågor (RAS) samt revisorernas berättelse. 
Verksamhetsberättelsen gicks igenom sida för sida. Balansrapport och Resultat-rapport 
gicks igenom och Revisorernas berättelse gicks igenom. 
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§ 10. Fastställande av balans- och resultaträkning samt beslut om disposition av vinst eller 
förlust 
Årsmötet beslutade att fastställa de presenterade balans- och resultaträkningarna per den 
31 december 2023.  
Årsmötet beslutade att enligt styrelsens förslag överföra årets resultat på -16.237,01 kr i 
ny räkning. 

 
§ 11. Styrelsens rapport om de uppdrag föregående årsmöte givit till styrelsen 

Styrelsen rapporterade hur de uppdrag som föregående årsmöte gav till styrelsen 
hanterats: 
Motion: tre motioner hade lämnats in avseende att styrelsen snarast ska gå ut med en ny 
enkätundersökning gällande digital/papperstidning / Årsmötet godkände motionen med 
ändringen att undersökningen skulle ske under hösten 2023. Men det faktum att 
redaktionen avgick och den tidigare digitala tidningen lades ner gjorde att motionens syfte 
föll. Styrelsen har i stället återstartat en tidning som nu ges ut i både digital och 
pappersform. En ”automatisk utvärdering” av valet mellan digital och papperstidning 
kommer att ske under hösten 2024 när de som vill ha en papperstidning kommer att få 
betala extra för det. 
Motion: en motion hade lämnats in avseende att styrelsen ska arbeta aktivt för att få fler 
aktivitetsombud runt om i landet. Mötet biföll motionen. Styrelsen stödde motionen på 
mötet och har haft diskussioner kring frågan men har tvingats konstatera att med de 
begränsade resurser styrelsen haft under året så har styrelsen inte haft möjlighet att 
komma längre än så. 
Proposition: i samband med en proposition från styrelsen avseende bidrag till 
insemination fick styrelsen i uppdrag att utreda vilka regler och tillstånd som krävs från 
Jordbruksverket för att genomföra en insemination i utlandet / Styrelsen kunde konstatera 
att det redan fanns en länk från SLS:s hemsida till Jordbruksverkets hemsida avseende 
insemination vilket är så långt som SLS kan komma. Att ha Jordbruksverkets regelverk på 
SLS hemsida bedöms vara väldigt vanskligt då detta i så fall kontinuerligt måste bevakas för 
att uppdateras för de ändringar som Jordbruksverket gör. 

 
Årsmötet godkände rapporten. 

 
§ 12. Beslut om ansvarsfrihet för styrelsen 

Årsmötet beslutade enhälligt i enlighet med revisorernas förslag att bevilja styrelsen 
ansvarsfrihet för 2023. 

 
§ 13. Kommande verksamhetsår 

A. Beslut om styrelsens förslag till verksamhetsplan 
Årsmötet beslutade att godkänna verksamhetsplanen med följande tillägg under 
punkten ”Avelskommittén”: ”Hålla norska databasen uppdaterad”. 
B. Beslut om avgifter för kommande verksamhetsår 
Årsmötet beslutade enligt styrelsens förslag om oförändrade avgifter för 2025. 
C. Beslut om styrelsens förslag till rambudget 
Årsmötet beslutade att fastställa den föreslagna rambudgeten. 
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§ 14. Val av ordförande, antal ordinarie ledamöter och suppleanter i styrelsen enligt  
   stadgar § 8, samt beslut om suppleanternas tjänstgöringsordning 

Valberedningen föreslog att styrelsen ska bestå av ordförande, 4 ledamöter och 3 
suppleanter. Årsmötet beslutade enligt valberedningens förslag. 
 
Claes Eklund, sammankallande i valberedningen, presenterade valberednings förslag: 
a. Val av ordförande (1 år) 

Valberedningen föreslog omval av Carina Janson. 
Årsmötet beslutade i enlighet med valberedningens förslag. 

b. Val av ledamöter ((2 år) och eventuella fyllnadsval av ledamöter 
Valberedningen föreslog: 
Ledamot  Peter Wittzell nyval  2 år  
Ledamot  Mattias Edwardzon nyval  2 år 
Årsmötet beslutade i enlighet med valberedningens förslag. 

c. Val av suppleanter (1 år) & tjänstgöringsordning, 
Valberedningen föreslog: 
Suppleant  Stefan Wahlby nyval  1 år  
Suppleant  Lena Eklund  nyval  1 år 
Suppleant  Ursula Nyman omval  1 år 
Årsmötet beslutade i enlighet med valberedningens förslag. 
Tjänstgöringsordning i den ordning som anges ovan. 

 
§ 15. Val av två revisorer och två revisorssuppleanter enligt § 9  

Valberedningen föreslog till val av revisorer samt revisorssuppleant för en tid av ett år:  
Ordinarie  Carina Lundgren omval  1 år  
Ordinarie  Mats Ågren  omval  1 år  
Suppleant  Ingegerd Jansson omval  1 år  
Suppleant  Christer Asplund omval  1 år 
Årsmötet beslutade i enlighet med valberedningens förslag. 

 
§ 16. Val av valberedning enligt stadgar § 10  

Årsmötet beslutade att till valberedning utse: 
Claes Eklund sammankallande omval 1 år 
Marie Ström ordinarie  omval 2 år 
Olle Mårtensson har ett år kvar 
 

§ 17. Beslut om omedelbar justering av punkterna 14–16 
Årsmötet beslutade att omedelbart justera punkterna 14–16. 
 

§ 18. Övriga ärenden samt motioner som av styrelsen hänskjutits till årsmötet eller som 
senast fyra veckor innan årsmötet anmälts till styrelsen.  
Proposition kostnad papperstidning (bilaga 1): gällande att de medlemmar som from 
hösten 2024 vill ha en pappersversion av tidningen Lundehunden får betala kostnaden för 
tryck och distribution. 
Årsmötet beslutade att bifalla propositionen. 
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Motion avseende Fonden för friskare lundehundar (bilaga 2): föreslogs följande: 
” 1. Att de medel som finns i fonden för friska hundar ska användas för att främja friska 
lundehundar i Sverige och därmed öronmärkas för hälsofrågor rörande vår inhemska 
population. 
2. Att styrelsen meddelar när i tid de kommer att redovisa vad de utdelade medlen 
specifikt har använts till. 
3. Att information om styrelsens beslut i första hand meddelas i föreningens egen 
Facebookgrupp och på föreningens hemsida, samt att nya rön om forskning, hälso- och 
avelsfrågor också delges medlemmarna genom föreningens egna kanaler” 
Styrelsens rekommendation (bilaga 3) var att avslå punkt 1 men att bifalla punkt 2 och 3. 
Årsmötet beslutade att avslå punkt 1 och bifalla punkt 2 och 3. 

 
§ 19. Övriga ärenden, Avtackning och utdelning av utmärkelser 

Mimmi Eriksson läste upp vinnarna av årets lundehund som även fått ett mail med diplom 
och gratulation: 
Årets Utställning Boromir Gissa Glitterfaxe  Siv Kvarnström 
Årets Veteran  Ingen deltagare 
Årets Valp  Boromir Jutta Jinxfaxe  Siv Kvarnström 
Årets Aktivaste Godhunden Climbing Mumrik Hanna Munkhammar 
Årets Avelshund Boromir Laura Lurifaxe  Siv Kvarnström 
Årets Uppfödare Boromir Kennel  Siv Kvarnström 
Den danska tröstepokalen till den hund som fått lägst poäng i Årets Lundehund 
Utställning:  Boromir Jutta Jinxfaxe  Siv Kvarnström 
 
Avtackning av Barbro Röken, Tove Schrödl och Elin Malmqvist för deras tid och 
engagemang för klubben. 
 
Inga övriga frågor förelåg. 

 
§ 22. Mötets avslutande. 

Mötesordförande Monika Ekman tackade de närvarande för visat intresse och lämnade 
över ordförandeklubban till klubbordföranden Carina Jansson. 
 
Ordföranden Carina Jansson tackade för förtroendet och förklarade därefter årsmötet för 
avslutat. 

 
 
Vid protokollet:   Mötesordförande: 
 
 
------------------------------------------- ------------------------------------------- 
Peter Wittzell   Monica Ekman 
 
 
Justeras:   Justeras: 
 
 
------------------------------------------- ------------------------------------------- 
Cecilia Obitz   Annika Ågren 
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Bilaga 1 

 
Proposition kostnad papperstidning 
 
Sedan hösten 2023 har klubben gett ut tidningen Lundehunden i en digital version och i en pappersversion till 
alla medlemmar. Det kommer också att göras med vårens två nummer. 
 
Vi vet att det finns olika uppfattningar bland medlemmarna om klubben ska tillhandahålla en papperstidning 
eller inte. Styrelsen tycker att i den mån det är möjligt så ska varje enskild medlem få välja i vilken 
publiceringsform man vill ha tidningen. 
 
Idag är det möjligt att välja då både den digitala och papperstidningen för det första produceras i samma 
layoutprogram. För det andra så trycks tidningen ”styckvis” (digitaltryck) vilket betyder att man betalar per ex 
man trycker oavsett antal (det finns en fast kostnad förknippad med digitaltryck men den är låg). Även 
distributionskostnaden är förstås ”styckvis”. 
 
Det kan konstateras att det allmänna kostnadsläget i samhället också har drabbat SLS innebärande att med 
dagens medlemsavgift och dagens övriga intäkts- och kostnadsnivåer finns det inte utrymme för SLS att också 
inrymma kostnaden för en papperstidning i ordinarie verksamhetsbudget utan att avstå från andra 
verksamheter inom föreningen. 
 
Med hänvisning till ovanstående så är styrelsens uppfattning att de som from hösten 2024 vill ha tidningen på 
papper hemburen ska stå för den extra kostnad som uppstår för att föreningens ekonomi i övrigt inte ska 
påverkas. 
 
Debiteringsmodellen är att betalning sker årsvis i förskott. Den första betalningen kommer dock avse hösten 
2024, dvs för två nummer. Kostnaden kan förstås förändras uppåt eller neråt och av den anledningen så måste 
styrelsen ha mandatet att fastställa ändrade kostnader utan att ett årsmöte krävs. Dock ska inga retroaktiva 
debiteringar ske. Rent praktiskt så kommer styrelsen inför höstens nummer gå ut med en förfrågan till 
medlemmarna om vilka som under hösten fortsatt vill ha tidningen på papper hemburen samt kostnaden för 
det. Uteblivet svar innebär att man nöjer sig med den digitala versionen. Inför 2025 kommer en ny förfrågan att 
ske. 
 
Den aktuella kostnaden för den tidning som idag produceras uppgår till 11 kr för tryck och 20 kr för porto, dvs 
totalt 31 kr per nummer och för höstens två nummer då 62 kr i dagsläget. 
 
 

Styrelsen föreslår därför: 
- Att årsmötet slår fast principen att de medlemmar som vill ha en papperstidning hemburen får 

betala kostnaden för tryck och distribution 
- Att styrelsen får mandat att fastställa denna summa inför varje nytt räkenskapsår / 

debiteringstillfälle utan årsmötesbeslut 
 
 

Kommentar porto: 
Vid tidigare utgivning av papperstidning har portokostnaden via Postnord uppgått till ca 12 kr. Dock finns inte 
den portotabellen kvar längre utan dagens lägsta möjliga kostnad hos Postnord är 20 kr så länge vi ligger under 
en volym på 500 ex per nummer. Vi har också undersökt alternativa distributionskanaler som Citymail och 
dagstidningsföretag och fått konstatera att de antingen inte hanterar de små volymer vi har alternativt inte kan 
göra det billigare. Dock vet vi inte om det kan dyka upp alternativ med en lägre kostnad framöver. Om så sker 
kommer så klart den prenumererande medlemmen få motsvarande sänkning av kostnaden. 
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Bilaga 2 
 
Motion till svenska Lundehundsällskapets årsmöte den 2024-04-14. 
 

Att säkra fonden för friska lundehundar till vår svenska population och att använda 
föreningens egna kanaler för att informera om styrelsens beslut. 
 

Bakgrund 
I den svenska Facebook-gruppen, Norsk Lundehund i Sverige, har det framkommit att styrelsen för den 
svenska Lundehundföreningen, SLS, har skickat pengar från ”Fonden för friska hundar” till det norska 
kryssningsprojektet. Beslutet ska ha tagits på initiativ av administratören i gruppen och information 
om detta har delats i denna Facebook-grupp, som är en fristående, privat grupp.  
 
Styrelsen har tidigare meddelat att de inte tar några beslut på förslag från medlemmar. Dessa ska 
skrivas som motioner och behandlas på årsmötet. Ett förvisso krångligt tillvägagångssätt som försvårar 
för medlemmarna att bidra med idéer och kunskaper. I detta fall borde däremot beslutet ha flyttats till 
årsmötet eftersom det handlar om uttag av pengar från den svenska fonden till ett projekt i Norge som 
ligger utanför fondens syfte och där det saknas uppgifter om vad pengarna konkret ska användas till. 
Därför anser jag att detta beslut, som är taget av styrelsen och omfattar föreningens ekonomi, syftet 
med fondens medel, samt medlemmarnas rätt till demokratiska beslut, är felaktigt. 
 

Fonden för friska lundehundar 
Om fonden för friska lundehundar står det bl.a. följande: 
 
”…Fonden har till främsta ändamål att vid behov bidra med medel till forskning som kan främja 
arbetet för friska och sunda lundehundar. Det kan gälla IL, pseudopelade eller inom något annat 
område. En rapport om hur projektet genomförts ska lämnas senast sex månader till styrelsen efter 
projektets avslutande...” 
 
Kryssningsprojektet i Norge är inget forskningsprojekt. Det är ett avelsprojekt. Däremot är beslutet om 
inkryssning av nya raser baserat på olika underlag, där även forskningsresultat ingår. En rapport ska 
lämnas senast 6 månader efter projektets slut. Eftersom kryssningsprojektet är ett pågående projekt, 
bör man istället fastställa ett datum när de skänkta medlen ska redovisas. 
 
Det som ligger till grund för kryssningsprojektet är en inavelsproblematik som gör Lundehunden 
disponerad för vissa hälsoproblem och sjukdomar, t.ex. IL som är en allvarlig tarmsjukdom. För att 
komma tillrätta med detta, arbetar projektet utifrån att nya gener behöver tillföras populationen i 
form av inkryssning av andra raser. Den information som har spridits för att få stöd för detta, är att 
Lundehundar är mycket sjukdomsdrabbade. Detta har lett till att efterfrågan på våra urhundar 
(renrasiga lundehundar) har minskat, samtidigt som efterfrågan på kryssningshundar har ökat. Allt fler 
väljer att inte para sina hundar, vilket innebär att den dokumenterade och önskade 
populationsökningen (se RAS) uteblir. Det innebär också att vi förlorar både nya uppfödare och ett 
flertal genvariationer, vilket går emot föreningens syfte att alla friska och mentalt stabila Lundehundar 
ska få minst en kull. 
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Samtidigt behöver hälsofrågorna tas på allvar. Eftersom IL kan drabba våra hundar långt före de visar 
några symtom, skulle fonden kunna användas för att erbjuda alla Lundehundar i Sverige en 
blodprovstagning vid en viss ålder eller efter en viss regelbundenhet. Detta skulle öka möjligheterna 
att fånga upp drabbade hundar tidigt, samtidigt som det skulle ge föreningen relevant fakta om IL som 
går att följa upp i det fortsatta arbetet för friska hundar. Ett sådant beslut skulle också kunna följas upp av en 
kartläggning av hundarnas kost och livsförhållanden, för att få kunskap om vilken påverkan hundarnas livsmiljö 
har på deras hälsostatus. Fonden skulle även kunna hjälpa de hundägare vars hundar har drabbats av 
sjukdomen, med t.ex. veterinärkostnader och mediciner. 
 

Slutsats  
För att stärka Lundehundens population i Sverige, vilket är föreningens främsta uppgift, behöver vi 
satsa på våra svenska hundar och deras välbefinnande i första hand. Därför bör de medel som finns i 
fonden för friska hundar användas för att ombesörja svenska hundars hälsa och utveckling. Det norska 
kryssningsprojektet har sedan flera år stöttats ekonomiskt av framförallt privatpersoner som har varit 
mycket generösa med bidrag. För de personer i Sverige som vill bidra till projektet, finns alla 
möjligheter att göra det med egna medel. 
 
Dessutom behöver medlemmarna få kännedom om avgörande frågor och beslut som styrelsen tar i 
föreningens egen Facebookgrupp och på föreningens hemsida. Det är olyckligt om man som medlem i 
svenska Lundehundsällskapet ska behöva vara ansluten till en privat grupp som raderar alla inlägg som 
administratören inte håller med om, för att få veta vad som händer i vår förening. Det är också 
värdefullt att få veta när det kommer ny information om bl.a. forskning och vad utfallet blev av t.ex. 
kapselprojektet. Detta bör också publiceras i föreningens egna kanaler. 
 
Det behöver även finnas en dialog om de svenska uppfödarnas situation, framförallt om merparten 
valpköpare efterfrågar kryssningshundar och de som föder upp urhundar får svårare att sälja sina 
valpar. Hur resonerar styrelsen angående uppfödning av kryssningshundar i Sverige? Finns det någon 
praktisk plan för hur dessa ska introduceras och följas upp? Hur ser styrelsen på den svenska 
uppfödningen av urhundar? Är det möjligt att presentera dessa som en sund och frisk ras, så som de 
alla tidigare år har ansetts vara? Eller har marknadsföringen av kryssningshundar dömt ut aveln mellan 
renrasiga lundehundar? 
 
Jag förstår att styrelsen har mycket att göra, arbetar ideellt, på privat tid, utan ersättning och att det 
ofta är otacksamt. Mina förslag handlar inte om att jag vill överbelasta styrelsen med ännu mer arbete, 
utan finna lösningar för att stärka lundehundens hälsa och population i Sverige, likaväl som 
uppfödarnas situation och behov av information. Att ta hjälp av andra medlemmars kunskaper är ett 
sätt att underlätta styrelsens arbete. Jag har lagt ned mycket tid på att granska och kommentera RAS-
dokumentet i två omgångar och är övertygad om att det finns medlemmar i vår förening som är villiga 
till att hjälpa till med sådant de kan utföra. 
 
Jag är medveten om att majoriteten av föreningens medlemmar är nöjda som det är och förväntar mig 
inte att få någon respons för dessa punkter. Jag vill ändå lämna dem med hopp om att det kan 
intressera fler att vilja lyfta de problem vi står inför när det handlar om att hålla vår svenska population 
frisk och växande, samt hur vi kan fördela föreningens medel till gagn för vår inhemska population. 
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Med hänvisning till ovan beskrivning yrkar jag på att årsmötet beslutar: 
 

1. Att de medel som finns i fonden för friska hundar ska användas för att främja friska lundehundar i 
Sverige och därmed öronmärkas för hälsofrågor rörande vår inhemska population. 
 

2. Att styrelsen meddelar när i tid de kommer att redovisa vad de utdelade medlen specifikt har använts 
till. 

 
3. Att information om styrelsens beslut i första hand meddelas i föreningens egen Facebookgrupp och på 

föreningens hemsida, samt att nya rön om forskning, hälso- och avelsfrågor också delges medlemmarna 
genom föreningens egna kanaler. 

 
 
 
Datum: 2024-03-03 
 
Namn: Åsa Häggström, Gillerts kennel 
 
 
 
Underskrift: ______________________________________________ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 M
DE

, C
O

O
, A

Å,
 P

W
 —

 P
ow

er
ed

 b
y 

Te
llu

sT
al

k




Bilaga 3 
 
Styrelsens svar på inkommen motion 
 
1.       ”Att de medel som finns i fonden för friska hundar ska användas för att främja friska 
lundehundar i Sverige och därmed öronmärkas för hälsofrågor rörande vår inhemska population.” - 
Styrelsens bevekelsegrund för att ge bidrag från fonden har varit att de projekt som stöds ska syfta till 
att få friskare Lundehundar. Om projektet genomförs i eller utanför Sverige har vi tyckt varit 
ointressant så länge som syftet är att få friskare Lundehundar. Eftersom antalet Lundehundar totalt i 
världen är så lågt så bidrar projekt utanför Sverige även till att vi får friskare hundar i Sverige. Vi tycker 
därför att nuvarande stadgar för fonden är bra då dessa inte begränsar fonden till Sverige. Skulle dock 
årsmötet tycka annorlunda så måste stadgarna ändras och styrelsen kommer i så fall förstås att följa 
dessa. 
 
2.       ”Att styrelsen meddelar när i tid de kommer att redovisa vad de utdelade medlen specifikt har 
använts till.” - Styrelsen informerar i verksamhetsberättelsen för resp år om vilka bidrag som lämnats 
från fonden under året. Dock redovisades givandet av bidraget till korsningsprojektet på föreningens 
hemsida i samband med att det gavs. Styrelsens uppfattning är att nuvarande modell är tillräcklig och 
att det följaktligen inte behöver regleras på något annat sätt. Att personer utanför styrelsen sedan 
väljer att informera via andra kanaler än föreningens egna är inget styrelsen kan råda över. 
 
3.       Är egentligen två frågor ”Att information om styrelsens beslut i första hand meddelas i 
föreningens egen Facebookgrupp och på föreningens hemsida” – det är redan styrelsens policy att all 
information i första hand meddelas i föreningens egna facebook-grupp och på föreningens 
hemsida. ”att nya rön om forskning, hälso- och avelsfrågor också delges medlemmarna genom 
föreningens egna kanaler” – i den mån styrelsen får information om nya rön om forskning etc så 
redovisas dessa genom föreningens egna kanaler så vår uppfattning är att detta inte heller behöver 
regleras på något annat sätt. Dock kan inte styrelsen ta på sig uppgiften att aktivt leta efter nya rön om 
forskning etc utan redovisning sker när styrelsen nås av sådan information. 
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SVENSKA LUNDEHUNDSÄLLSKAPET – PROTOKOLL DIGITALT 
ÅRSMÖTE SÖNDAG 24 APRIL 2024 


 


§ 1. Mötets öppnande 
Styrelsens ordförande Carina Jansson hälsade de närvarande varmt välkomna och 
förklarade mötet öppnat. 


  
§ 2. Fastställande av röstlängd 


Anmälda medlemmar ropades upp. 24 medlemmar närvarande. Röstlängden justerades till 
24 röstberättigade. 


 
§ 3. Val av mötesordförande 


Valberedningens sammankallande, Claes Eklund, presenterade valberedningens förslag på 
mötesordförande för årsmötet, Monica Ekman.  
Årsmötet beslutade att välja Monica Ekman till ordförande för årsmötet.  
 


§ 4. Styrelsens anmälan om protokollförare 
Anmäldes att styrelsen utsett Peter Wittzell till protokollförare under årsmötet. 


 
§ 5. Val av två justerare tillika rösträknare, som tillsammans med mötesordföranden ska 


justera protokollet 
Årsmötet beslutade att utse Cecilia Obitz och Annika Ågren till justerare. 


 
§ 6. Beslut om närvaro- och yttranderätt förutom av personer enligt § 7 Medlemsmöte 


Moment 2 i normalstadgarna 
Årsmötet beslutade om närvaro- och yttranderätt för Monica Ekman. 


 
§ 7. Fråga om årsmötet har blivit stadgeenligt utlyst 


Datum för årsmötet hade annonserats på föreningens hemsida och via mail till alla 
medlemmar 30 jan vilket är enligt klubbens stadgar. 
Årsmötet beslutade att förklara årsmötet stadgeenligt utlyst. 


 
§ 8. Fastställande av dagordningen 


Årsmötet beslutade att fastställa förelagda dagordning efter korrigering av punkt 17 till: 
”Beslut om omedelbar justering av punkterna 14-16”. 


  
§ 9 Styrelsens årsredovisning, balans- och resultaträkning, redogörelse för arbetet med 


avelsfrågor (RAS) samt revisorernas berättelse. 
Verksamhetsberättelsen gicks igenom sida för sida. Balansrapport och Resultat-rapport 
gicks igenom och Revisorernas berättelse gicks igenom. 


 







§ 10. Fastställande av balans- och resultaträkning samt beslut om disposition av vinst eller 
förlust 
Årsmötet beslutade att fastställa de presenterade balans- och resultaträkningarna per den 
31 december 2023.  
Årsmötet beslutade att enligt styrelsens förslag överföra årets resultat på -16.237,01 kr i 
ny räkning. 


 
§ 11. Styrelsens rapport om de uppdrag föregående årsmöte givit till styrelsen 


Styrelsen rapporterade hur de uppdrag som föregående årsmöte gav till styrelsen 
hanterats: 
Motion: tre motioner hade lämnats in avseende att styrelsen snarast ska gå ut med en ny 
enkätundersökning gällande digital/papperstidning / Årsmötet godkände motionen med 
ändringen att undersökningen skulle ske under hösten 2023. Men det faktum att 
redaktionen avgick och den tidigare digitala tidningen lades ner gjorde att motionens syfte 
föll. Styrelsen har i stället återstartat en tidning som nu ges ut i både digital och 
pappersform. En ”automatisk utvärdering” av valet mellan digital och papperstidning 
kommer att ske under hösten 2024 när de som vill ha en papperstidning kommer att få 
betala extra för det. 
Motion: en motion hade lämnats in avseende att styrelsen ska arbeta aktivt för att få fler 
aktivitetsombud runt om i landet. Mötet biföll motionen. Styrelsen stödde motionen på 
mötet och har haft diskussioner kring frågan men har tvingats konstatera att med de 
begränsade resurser styrelsen haft under året så har styrelsen inte haft möjlighet att 
komma längre än så. 
Proposition: i samband med en proposition från styrelsen avseende bidrag till 
insemination fick styrelsen i uppdrag att utreda vilka regler och tillstånd som krävs från 
Jordbruksverket för att genomföra en insemination i utlandet / Styrelsen kunde konstatera 
att det redan fanns en länk från SLS:s hemsida till Jordbruksverkets hemsida avseende 
insemination vilket är så långt som SLS kan komma. Att ha Jordbruksverkets regelverk på 
SLS hemsida bedöms vara väldigt vanskligt då detta i så fall kontinuerligt måste bevakas för 
att uppdateras för de ändringar som Jordbruksverket gör. 


 
Årsmötet godkände rapporten. 


 
§ 12. Beslut om ansvarsfrihet för styrelsen 


Årsmötet beslutade enhälligt i enlighet med revisorernas förslag att bevilja styrelsen 
ansvarsfrihet för 2023. 


 
§ 13. Kommande verksamhetsår 


A. Beslut om styrelsens förslag till verksamhetsplan 
Årsmötet beslutade att godkänna verksamhetsplanen med följande tillägg under 
punkten ”Avelskommittén”: ”Hålla norska databasen uppdaterad”. 
B. Beslut om avgifter för kommande verksamhetsår 
Årsmötet beslutade enligt styrelsens förslag om oförändrade avgifter för 2025. 
C. Beslut om styrelsens förslag till rambudget 
Årsmötet beslutade att fastställa den föreslagna rambudgeten. 


 
 
 
 







§ 14. Val av ordförande, antal ordinarie ledamöter och suppleanter i styrelsen enligt  
   stadgar § 8, samt beslut om suppleanternas tjänstgöringsordning 


Valberedningen föreslog att styrelsen ska bestå av ordförande, 4 ledamöter och 3 
suppleanter. Årsmötet beslutade enligt valberedningens förslag. 
 
Claes Eklund, sammankallande i valberedningen, presenterade valberednings förslag: 
a. Val av ordförande (1 år) 


Valberedningen föreslog omval av Carina Janson. 
Årsmötet beslutade i enlighet med valberedningens förslag. 


b. Val av ledamöter ((2 år) och eventuella fyllnadsval av ledamöter 
Valberedningen föreslog: 
Ledamot  Peter Wittzell nyval  2 år  
Ledamot  Mattias Edwardzon nyval  2 år 
Årsmötet beslutade i enlighet med valberedningens förslag. 


c. Val av suppleanter (1 år) & tjänstgöringsordning, 
Valberedningen föreslog: 
Suppleant  Stefan Wahlby nyval  1 år  
Suppleant  Lena Eklund  nyval  1 år 
Suppleant  Ursula Nyman omval  1 år 
Årsmötet beslutade i enlighet med valberedningens förslag. 
Tjänstgöringsordning i den ordning som anges ovan. 


 
§ 15. Val av två revisorer och två revisorssuppleanter enligt § 9  


Valberedningen föreslog till val av revisorer samt revisorssuppleant för en tid av ett år:  
Ordinarie  Carina Lundgren omval  1 år  
Ordinarie  Mats Ågren  omval  1 år  
Suppleant  Ingegerd Jansson omval  1 år  
Suppleant  Christer Asplund omval  1 år 
Årsmötet beslutade i enlighet med valberedningens förslag. 


 
§ 16. Val av valberedning enligt stadgar § 10  


Årsmötet beslutade att till valberedning utse: 
Claes Eklund sammankallande omval 1 år 
Marie Ström ordinarie  omval 2 år 
Olle Mårtensson har ett år kvar 
 


§ 17. Beslut om omedelbar justering av punkterna 14–16 
Årsmötet beslutade att omedelbart justera punkterna 14–16. 
 


§ 18. Övriga ärenden samt motioner som av styrelsen hänskjutits till årsmötet eller som 
senast fyra veckor innan årsmötet anmälts till styrelsen.  
Proposition kostnad papperstidning (bilaga 1): gällande att de medlemmar som from 
hösten 2024 vill ha en pappersversion av tidningen Lundehunden får betala kostnaden för 
tryck och distribution. 
Årsmötet beslutade att bifalla propositionen. 


  
 


 
 







Motion avseende Fonden för friskare lundehundar (bilaga 2): föreslogs följande: 
” 1. Att de medel som finns i fonden för friska hundar ska användas för att främja friska 
lundehundar i Sverige och därmed öronmärkas för hälsofrågor rörande vår inhemska 
population. 
2. Att styrelsen meddelar när i tid de kommer att redovisa vad de utdelade medlen 
specifikt har använts till. 
3. Att information om styrelsens beslut i första hand meddelas i föreningens egen 
Facebookgrupp och på föreningens hemsida, samt att nya rön om forskning, hälso- och 
avelsfrågor också delges medlemmarna genom föreningens egna kanaler” 
Styrelsens rekommendation (bilaga 3) var att avslå punkt 1 men att bifalla punkt 2 och 3. 
Årsmötet beslutade att avslå punkt 1 och bifalla punkt 2 och 3. 


 
§ 19. Övriga ärenden, Avtackning och utdelning av utmärkelser 


Mimmi Eriksson läste upp vinnarna av årets lundehund som även fått ett mail med diplom 
och gratulation: 
Årets Utställning Boromir Gissa Glitterfaxe  Siv Kvarnström 
Årets Veteran  Ingen deltagare 
Årets Valp  Boromir Jutta Jinxfaxe  Siv Kvarnström 
Årets Aktivaste Godhunden Climbing Mumrik Hanna Munkhammar 
Årets Avelshund Boromir Laura Lurifaxe  Siv Kvarnström 
Årets Uppfödare Boromir Kennel  Siv Kvarnström 
Den danska tröstepokalen till den hund som fått lägst poäng i Årets Lundehund 
Utställning:  Boromir Jutta Jinxfaxe  Siv Kvarnström 
 
Avtackning av Barbro Röken, Tove Schrödl och Elin Malmqvist för deras tid och 
engagemang för klubben. 
 
Inga övriga frågor förelåg. 


 
§ 22. Mötets avslutande. 


Mötesordförande Monika Ekman tackade de närvarande för visat intresse och lämnade 
över ordförandeklubban till klubbordföranden Carina Jansson. 
 
Ordföranden Carina Jansson tackade för förtroendet och förklarade därefter årsmötet för 
avslutat. 


 
 
Vid protokollet:   Mötesordförande: 
 
 
------------------------------------------- ------------------------------------------- 
Peter Wittzell   Monica Ekman 
 
 
Justeras:   Justeras: 
 
 
------------------------------------------- ------------------------------------------- 
Cecilia Obitz   Annika Ågren 







Bilaga 1 


 
Proposition kostnad papperstidning 
 
Sedan hösten 2023 har klubben gett ut tidningen Lundehunden i en digital version och i en pappersversion till 
alla medlemmar. Det kommer också att göras med vårens två nummer. 
 
Vi vet att det finns olika uppfattningar bland medlemmarna om klubben ska tillhandahålla en papperstidning 
eller inte. Styrelsen tycker att i den mån det är möjligt så ska varje enskild medlem få välja i vilken 
publiceringsform man vill ha tidningen. 
 
Idag är det möjligt att välja då både den digitala och papperstidningen för det första produceras i samma 
layoutprogram. För det andra så trycks tidningen ”styckvis” (digitaltryck) vilket betyder att man betalar per ex 
man trycker oavsett antal (det finns en fast kostnad förknippad med digitaltryck men den är låg). Även 
distributionskostnaden är förstås ”styckvis”. 
 
Det kan konstateras att det allmänna kostnadsläget i samhället också har drabbat SLS innebärande att med 
dagens medlemsavgift och dagens övriga intäkts- och kostnadsnivåer finns det inte utrymme för SLS att också 
inrymma kostnaden för en papperstidning i ordinarie verksamhetsbudget utan att avstå från andra 
verksamheter inom föreningen. 
 
Med hänvisning till ovanstående så är styrelsens uppfattning att de som from hösten 2024 vill ha tidningen på 
papper hemburen ska stå för den extra kostnad som uppstår för att föreningens ekonomi i övrigt inte ska 
påverkas. 
 
Debiteringsmodellen är att betalning sker årsvis i förskott. Den första betalningen kommer dock avse hösten 
2024, dvs för två nummer. Kostnaden kan förstås förändras uppåt eller neråt och av den anledningen så måste 
styrelsen ha mandatet att fastställa ändrade kostnader utan att ett årsmöte krävs. Dock ska inga retroaktiva 
debiteringar ske. Rent praktiskt så kommer styrelsen inför höstens nummer gå ut med en förfrågan till 
medlemmarna om vilka som under hösten fortsatt vill ha tidningen på papper hemburen samt kostnaden för 
det. Uteblivet svar innebär att man nöjer sig med den digitala versionen. Inför 2025 kommer en ny förfrågan att 
ske. 
 
Den aktuella kostnaden för den tidning som idag produceras uppgår till 11 kr för tryck och 20 kr för porto, dvs 
totalt 31 kr per nummer och för höstens två nummer då 62 kr i dagsläget. 
 
 


Styrelsen föreslår därför: 
- Att årsmötet slår fast principen att de medlemmar som vill ha en papperstidning hemburen får 


betala kostnaden för tryck och distribution 
- Att styrelsen får mandat att fastställa denna summa inför varje nytt räkenskapsår / 


debiteringstillfälle utan årsmötesbeslut 
 
 


Kommentar porto: 
Vid tidigare utgivning av papperstidning har portokostnaden via Postnord uppgått till ca 12 kr. Dock finns inte 
den portotabellen kvar längre utan dagens lägsta möjliga kostnad hos Postnord är 20 kr så länge vi ligger under 
en volym på 500 ex per nummer. Vi har också undersökt alternativa distributionskanaler som Citymail och 
dagstidningsföretag och fått konstatera att de antingen inte hanterar de små volymer vi har alternativt inte kan 
göra det billigare. Dock vet vi inte om det kan dyka upp alternativ med en lägre kostnad framöver. Om så sker 
kommer så klart den prenumererande medlemmen få motsvarande sänkning av kostnaden. 
 







Bilaga 2 
 
Motion till svenska Lundehundsällskapets årsmöte den 2024-04-14. 
 


Att säkra fonden för friska lundehundar till vår svenska population och att använda 
föreningens egna kanaler för att informera om styrelsens beslut. 
 


Bakgrund 
I den svenska Facebook-gruppen, Norsk Lundehund i Sverige, har det framkommit att styrelsen för den 
svenska Lundehundföreningen, SLS, har skickat pengar från ”Fonden för friska hundar” till det norska 
kryssningsprojektet. Beslutet ska ha tagits på initiativ av administratören i gruppen och information 
om detta har delats i denna Facebook-grupp, som är en fristående, privat grupp.  
 
Styrelsen har tidigare meddelat att de inte tar några beslut på förslag från medlemmar. Dessa ska 
skrivas som motioner och behandlas på årsmötet. Ett förvisso krångligt tillvägagångssätt som försvårar 
för medlemmarna att bidra med idéer och kunskaper. I detta fall borde däremot beslutet ha flyttats till 
årsmötet eftersom det handlar om uttag av pengar från den svenska fonden till ett projekt i Norge som 
ligger utanför fondens syfte och där det saknas uppgifter om vad pengarna konkret ska användas till. 
Därför anser jag att detta beslut, som är taget av styrelsen och omfattar föreningens ekonomi, syftet 
med fondens medel, samt medlemmarnas rätt till demokratiska beslut, är felaktigt. 
 


Fonden för friska lundehundar 
Om fonden för friska lundehundar står det bl.a. följande: 
 
”…Fonden har till främsta ändamål att vid behov bidra med medel till forskning som kan främja 
arbetet för friska och sunda lundehundar. Det kan gälla IL, pseudopelade eller inom något annat 
område. En rapport om hur projektet genomförts ska lämnas senast sex månader till styrelsen efter 
projektets avslutande...” 
 
Kryssningsprojektet i Norge är inget forskningsprojekt. Det är ett avelsprojekt. Däremot är beslutet om 
inkryssning av nya raser baserat på olika underlag, där även forskningsresultat ingår. En rapport ska 
lämnas senast 6 månader efter projektets slut. Eftersom kryssningsprojektet är ett pågående projekt, 
bör man istället fastställa ett datum när de skänkta medlen ska redovisas. 
 
Det som ligger till grund för kryssningsprojektet är en inavelsproblematik som gör Lundehunden 
disponerad för vissa hälsoproblem och sjukdomar, t.ex. IL som är en allvarlig tarmsjukdom. För att 
komma tillrätta med detta, arbetar projektet utifrån att nya gener behöver tillföras populationen i 
form av inkryssning av andra raser. Den information som har spridits för att få stöd för detta, är att 
Lundehundar är mycket sjukdomsdrabbade. Detta har lett till att efterfrågan på våra urhundar 
(renrasiga lundehundar) har minskat, samtidigt som efterfrågan på kryssningshundar har ökat. Allt fler 
väljer att inte para sina hundar, vilket innebär att den dokumenterade och önskade 
populationsökningen (se RAS) uteblir. Det innebär också att vi förlorar både nya uppfödare och ett 
flertal genvariationer, vilket går emot föreningens syfte att alla friska och mentalt stabila Lundehundar 
ska få minst en kull. 
 
 
 







Samtidigt behöver hälsofrågorna tas på allvar. Eftersom IL kan drabba våra hundar långt före de visar 
några symtom, skulle fonden kunna användas för att erbjuda alla Lundehundar i Sverige en 
blodprovstagning vid en viss ålder eller efter en viss regelbundenhet. Detta skulle öka möjligheterna 
att fånga upp drabbade hundar tidigt, samtidigt som det skulle ge föreningen relevant fakta om IL som 
går att följa upp i det fortsatta arbetet för friska hundar. Ett sådant beslut skulle också kunna följas upp av en 
kartläggning av hundarnas kost och livsförhållanden, för att få kunskap om vilken påverkan hundarnas livsmiljö 
har på deras hälsostatus. Fonden skulle även kunna hjälpa de hundägare vars hundar har drabbats av 
sjukdomen, med t.ex. veterinärkostnader och mediciner. 
 


Slutsats  
För att stärka Lundehundens population i Sverige, vilket är föreningens främsta uppgift, behöver vi 
satsa på våra svenska hundar och deras välbefinnande i första hand. Därför bör de medel som finns i 
fonden för friska hundar användas för att ombesörja svenska hundars hälsa och utveckling. Det norska 
kryssningsprojektet har sedan flera år stöttats ekonomiskt av framförallt privatpersoner som har varit 
mycket generösa med bidrag. För de personer i Sverige som vill bidra till projektet, finns alla 
möjligheter att göra det med egna medel. 
 
Dessutom behöver medlemmarna få kännedom om avgörande frågor och beslut som styrelsen tar i 
föreningens egen Facebookgrupp och på föreningens hemsida. Det är olyckligt om man som medlem i 
svenska Lundehundsällskapet ska behöva vara ansluten till en privat grupp som raderar alla inlägg som 
administratören inte håller med om, för att få veta vad som händer i vår förening. Det är också 
värdefullt att få veta när det kommer ny information om bl.a. forskning och vad utfallet blev av t.ex. 
kapselprojektet. Detta bör också publiceras i föreningens egna kanaler. 
 
Det behöver även finnas en dialog om de svenska uppfödarnas situation, framförallt om merparten 
valpköpare efterfrågar kryssningshundar och de som föder upp urhundar får svårare att sälja sina 
valpar. Hur resonerar styrelsen angående uppfödning av kryssningshundar i Sverige? Finns det någon 
praktisk plan för hur dessa ska introduceras och följas upp? Hur ser styrelsen på den svenska 
uppfödningen av urhundar? Är det möjligt att presentera dessa som en sund och frisk ras, så som de 
alla tidigare år har ansetts vara? Eller har marknadsföringen av kryssningshundar dömt ut aveln mellan 
renrasiga lundehundar? 
 
Jag förstår att styrelsen har mycket att göra, arbetar ideellt, på privat tid, utan ersättning och att det 
ofta är otacksamt. Mina förslag handlar inte om att jag vill överbelasta styrelsen med ännu mer arbete, 
utan finna lösningar för att stärka lundehundens hälsa och population i Sverige, likaväl som 
uppfödarnas situation och behov av information. Att ta hjälp av andra medlemmars kunskaper är ett 
sätt att underlätta styrelsens arbete. Jag har lagt ned mycket tid på att granska och kommentera RAS-
dokumentet i två omgångar och är övertygad om att det finns medlemmar i vår förening som är villiga 
till att hjälpa till med sådant de kan utföra. 
 
Jag är medveten om att majoriteten av föreningens medlemmar är nöjda som det är och förväntar mig 
inte att få någon respons för dessa punkter. Jag vill ändå lämna dem med hopp om att det kan 
intressera fler att vilja lyfta de problem vi står inför när det handlar om att hålla vår svenska population 
frisk och växande, samt hur vi kan fördela föreningens medel till gagn för vår inhemska population. 


 
 
 
 
 







Med hänvisning till ovan beskrivning yrkar jag på att årsmötet beslutar: 
 


1. Att de medel som finns i fonden för friska hundar ska användas för att främja friska lundehundar i 
Sverige och därmed öronmärkas för hälsofrågor rörande vår inhemska population. 
 


2. Att styrelsen meddelar när i tid de kommer att redovisa vad de utdelade medlen specifikt har använts 
till. 


 
3. Att information om styrelsens beslut i första hand meddelas i föreningens egen Facebookgrupp och på 


föreningens hemsida, samt att nya rön om forskning, hälso- och avelsfrågor också delges medlemmarna 
genom föreningens egna kanaler. 


 
 
 
Datum: 2024-03-03 
 
Namn: Åsa Häggström, Gillerts kennel 
 
 
 
Underskrift: ______________________________________________ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


 
 
 
 
 
 
 







Bilaga 3 
 
Styrelsens svar på inkommen motion 
 
1.       ”Att de medel som finns i fonden för friska hundar ska användas för att främja friska 
lundehundar i Sverige och därmed öronmärkas för hälsofrågor rörande vår inhemska population.” - 
Styrelsens bevekelsegrund för att ge bidrag från fonden har varit att de projekt som stöds ska syfta till 
att få friskare Lundehundar. Om projektet genomförs i eller utanför Sverige har vi tyckt varit 
ointressant så länge som syftet är att få friskare Lundehundar. Eftersom antalet Lundehundar totalt i 
världen är så lågt så bidrar projekt utanför Sverige även till att vi får friskare hundar i Sverige. Vi tycker 
därför att nuvarande stadgar för fonden är bra då dessa inte begränsar fonden till Sverige. Skulle dock 
årsmötet tycka annorlunda så måste stadgarna ändras och styrelsen kommer i så fall förstås att följa 
dessa. 
 
2.       ”Att styrelsen meddelar när i tid de kommer att redovisa vad de utdelade medlen specifikt har 
använts till.” - Styrelsen informerar i verksamhetsberättelsen för resp år om vilka bidrag som lämnats 
från fonden under året. Dock redovisades givandet av bidraget till korsningsprojektet på föreningens 
hemsida i samband med att det gavs. Styrelsens uppfattning är att nuvarande modell är tillräcklig och 
att det följaktligen inte behöver regleras på något annat sätt. Att personer utanför styrelsen sedan 
väljer att informera via andra kanaler än föreningens egna är inget styrelsen kan råda över. 
 
3.       Är egentligen två frågor ”Att information om styrelsens beslut i första hand meddelas i 
föreningens egen Facebookgrupp och på föreningens hemsida” – det är redan styrelsens policy att all 
information i första hand meddelas i föreningens egna facebook-grupp och på föreningens 
hemsida. ”att nya rön om forskning, hälso- och avelsfrågor också delges medlemmarna genom 
föreningens egna kanaler” – i den mån styrelsen får information om nya rön om forskning etc så 
redovisas dessa genom föreningens egna kanaler så vår uppfattning är att detta inte heller behöver 
regleras på något annat sätt. Dock kan inte styrelsen ta på sig uppgiften att aktivt leta efter nya rön om 
forskning etc utan redovisning sker när styrelsen nås av sådan information. 
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